



Najla Al Shirawi
Group Chief Executive Officer

SICO Announces USD 500 Million in New Investment Products at Gateway Gulf 2024

SICO BSC (c) a leading regional asset manager, broker, and investment bank with a direct presence in Bahrain, Saudi Arabia, and the UAE, announced today an expanded product suite at Gateway Gulf 2024. The new offerings include two Bahrain-domiciled funds: a USD 100 million global equities fund, a USD 50 million Turkish Shariah opportunities fund, as well as an upcoming USD 70 million IPO in the food and beverage sector and a USD 30 million shariah compliant securitization fund.

SICO's subsidiary based in Riyadh, SICO Capital, also launched a USD 250 million Saudi residential real estate fund, expanding investment opportunities in Saudi Arabia's residential market. The fund has already acquired three new residential projects in Riyadh, aligning with its growth-focused strategy in the city's real estate sector.

The global equities fund is an actively managed USD 100 million fund targeting high-growth sectors globally, designed to deliver long-term capital appreciation.

The USD 50 million Turkish shariah opportunities fund provides investors with access to Turkey's high-yield fixed income market, offering portfolio diversification and opportunities for favorable risk-adjusted returns in one of the fastest growing emerging markets.

Additionally, SICO is developing a USD 30 million shariah compliant consumer finance securitization, providing issuers with growth capital and giving investors access to securities backed by private credit.

SICO also announced an upcoming IPO in the food and beverage sector, with a target market capitalization of USD 70 million. Expected to be listed on the main market of the Bahrain Bourse by year-end, this IPO marks the first in Bahrain in six years and will establish the largest listed food and beverage entity on the exchange. It also aligns with Bahrain's latest listing incentives, designed to enhance the country's capital markets by attracting growth-oriented companies.

This IPO will launch on SICO's newly introduced eIPO platform—an innovative digital solution powered by AI to streamline IPOs, M&A transactions, and corporate deals. By automating critical steps, the eIPO platform enhances speed, accuracy, and efficiency, underscoring SICO's commitment to leveraging technology to improve service delivery and provide greater value to clients.

Commenting on the new offerings, **Najla Al Shirawi, SICO's Group CEO**, expressed her enthusiasm for introducing these products at a distinguished event like Gateway Gulf in Bahrain, saying "At SICO, we are committed to continuously exploring innovative solutions and attractive offerings to better serve our clients, adapting to changing market conditions to meet their needs effectively. These new products reflect the dedication and forward thinking of our team, and we're proud to launch them as part of our commitment to excellence in Bahrain's financial sector. Our Bahrain-domiciled funds also leverage the CBB's updated CIU framework, which provides greater flexibility and faster launch times, allowing us to respond quickly to market dynamics."

SICO was named best investment bank in Bahrain at the 2024 Global Finance World's Best Investment Banks Awards for the fifth consecutive year. It was also recognized as the Best Investment Bank in Bahrain, Best Securities House in Bahrain, and Best Bank in Bahrain for Diversity & Inclusion by the Euromoney Awards 2024. SICO continues to be the Kingdom's partner of choice for M&A deals and IPOs in Bahrain, having advised on some of the country's most significant and complex transactions.

- Ends -

About SICO

SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank with USD 6.2 bn in assets under management (AUM). Today, SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and also oversees two wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Invest, and a full-fledged capital markets services firm, SICO Capital, based in Saudi Arabia. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region's major equities. Since inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank's continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 150 exceptional employees.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: n.owais@sicobank.com



نجلاء الشيراوي
الرئيس التنفيذي

على هامش منتدى بوابة الخليج 2024: سيكو تعلن عن منتجات استثمارية جديدة بقيمة 500 مليون دولار أمريكي

المنامة، البحرين - أعلنت سيكو ش.م.ب (م)، البنك الإقليمي الرائد في مجال إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية والذي يتمتع بتواجد راسخ في البحرين والسعودية والإمارات، عن إطلاق مجموعة واسعة من المنتجات الاستثمارية، وذلك خلال منتدى بوابة الخليج. وقد تضمنت هذه المنتجات صندوقين استثماريين مسجلين في البحرين، أحدهما صندوق للاستثمار في الأسهم العالمية بقيمة 100 مليون دولار أمريكي، والآخر صندوق للفرص الاستثمارية التركية المتوافقة مع الشريعة الإسلامية، فضلاً عن عملية اكتتاب عام بقيمة 70 مليون دولار في قطاع المأكولات والمشروبات، وصندوق تورق متوافق مع الشريعة الإسلامية بقيمة 30 مليون دولار أمريكي.

كما أعلنت أيضاً عن قيام شركتها التابعة "سيكو المالية" مقرها الرياض بطرح صندوقاً عقارياً للوحدات السكنية في السعودية بقيمة 250 مليون دولار أمريكي، بما يعزز من الفرص الاستثمارية في السوق العقارية السكنية في المملكة العربية السعودية. حيث استحوذ الصندوق على ثلاثة مشاريع سكنية جديدة في الرياض وفق استراتيجيته الرامية إلى تحقيق النمو في قطاع العقارات السكنية في مدينة الرياض.

ويستهدف صندوق الأسهم العالمية البالغ قيمته 100 مليون دولار أمريكي الاستثمار في القطاعات فائقة النمو في الأسواق العالمية لتحقيق عوائد مرتفعة على المدى البعيد.

أما صندوق الفرص الاستثمارية التركية المتوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية والذي تبلغ قيمته 50 مليون دولار أمريكي فيتيح للمستثمرين الفرصة للوصول إلى سوق أدوات الدخل الثابت التركي ذات العائد المرتفع، حيث يقدم فرصة للمستثمرين بتنوع المحافظ وتحقيق عائدات مجزية معدلة حسب المخاطر في واحدة من أسرع الأسواق الناشئة نمواً.

بالإضافة إلى ذلك، تسعى سيكو إلى إطلاق صندوق متوافق مع احكام الشريعة الإسلامية للتورق بقيمة 30 مليون دولار أمريكي، عن طريق الاستثمار في محافظ قروض المستهلكين بهدف توفير رأس المال اللازم لتحقيق النمو للشركات المصدرة، وإتاحة الفرصة للمستثمرين للحصول على أوراق مالية تدعمها تسهيلات ائتمانية خاصة.

كما أعلنت سيكو أيضاً عن طرح أسهم للاكتتاب العام لشركه في قطاع المأكولات والمشروبات، بقيمة مستهدفة تبلغ 70 مليون دولار أمريكي. ومن المتوقع أن يتم إدراج الشركة في السوق الرئيسية لبورصة البحرين في نهاية العام. وتعد هذه الصفقة هي الأولى في البحرين منذ ست سنوات، وسوف تساهم في خلق أكبر مزود في قطاع المأكولات والمشروبات في البورصة. كما أنها تتوافق مع أحدث الإجراءات التحفيزية التي أطلقتها بورصة البحرين مؤخراً، والمصممة لتعزيز أسواق رأس المال من خلال جذب الشركات الخاصة التي تملك إمكانيات النمو وتشجيعها على الأدرج.

وسوف يتم إطلاق هذه الصفقة عبر منصة الاكتتابات الإلكترونية (eIPO) الجديدة التي صممتها سيكو مؤخراً، وتمثل حلاً رقمياً مبتكراً يعمل بالكفاءة الاصطناعي، ويساعد على تسهيل إنجاز صفقات الاكتتاب وعمليات الدمج والاستحواذ، فضلاً عن الصفقات المؤسسية. ومن خلال أتمتة الخطوات الهامة، سوف تساعد منصة الاكتتابات الإلكترونية على تعزيز السرعة والدقة والكفاءة، بما يؤكد التزام سيكو المتواصل بالاستفادة من التكنولوجيا من أجل تعزيز خدماتها وتوفير قيمة أكبر لعملائها.

وحول المنتجات الجديدة، عبّرت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو عن سعادتها بإطلاق هذه المنتجات في هذا التوقيت المواتب لانطلاق هذا المنتدى الهام الذي يجذب مختلف المستثمرين، وقالت: "نلتزم في سيكو بتقديم الحلول المبتكرة والمنتجات المميزة بهدف الارتقاء بخدمات عملائنا، فضلاً عن مواكبة ظروف السوق المتغيرة لتلبية احتياجاتهم بكفاءة عالية. إننا نفخر بإطلاق هذه المنتجات الجديدة التي تعكس جهود فريق العمل وأفكاره المبتكرة التي تميزت بها سيكو في القطاع المالي في البحرين. ولا شك إن الصناديق التي تتخذ من البحرين مقراً لها تستفيد أيضاً من إطار العمل المعدل للصناديق الاستثمارية الجماعية لمصرف البحرين المركزي، والتي توفر مرونة أكبر، وسرعة أكثر في إطلاق المنتجات، بما يعني الاستجابة السريعة لديناميكيات السوق."

جدير بالذكر أن سيكو فازت بجائزة "أفضل بنك استثماري في العام"، ضمن جوائز جلوبال فاينانس ورلد لأفضل البنوك الاستثمارية 2024 وذلك للعام الخامس على التوالي، فضلاً عن الفوز بجائزة "أفضل بنك استثماري في البحرين"، و"أفضل مزود لخدمات الأوراق المالية في البحرين"، وأفضل بنك في مجال التنوع والشمولية في البحرين" ضمن جوائز يوروموني 2024. وتواصل سيكو تعزيز مكانتها باعتبارها الشريك المفضل لصفقات الدمج والاستحواذ وعمليات الاكتتاب في البحرين، بعد أن قدمت خدماتها المتميزة إلى بعض من أهم الصفقات وأكثرها تعقيداً في البلاد.

- انتهى -

نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 6.2 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على شركتين تابعيتين ومملوكتين لها بالكامل: سيكو إنفست وهي دار وساطة مالية مقرها أبو ظبي، وسيكو المالية المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنكاً إقليمياً موثوق يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثابتة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها عام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسسية قوي، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توظيف أواصر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكانياتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 150 موظفاً متميزاً عبر المجموعة.

لمزيد من المعلومات: